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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

In een viertal kippenschuren aan de Plasweg in Waddinxveen heeft vanmorgen een 

zeer grote brand gewoed. Daarbij zijn zo'n zestigduizend kippen omgekomen.   

De oorzaak van de brand is op dit moment nog niet bekend, maar volgens een 

medewerker is er mogelijk kortsluiting ontstaan. 

Sinds april 2014 geldt bij nieuwe of ingrijpend gerenoveerde stallen dat deze stallen 

aan een aantal brandvertragende eisen moeten voldoen.  

Uit onderzoek van de overheid blijkt dat het ruimtelijk beleid van provincies van 

invloed kan zijn op risico’s voor dieren, bijvoorbeeld bij de keuze om technische 

ruimtes niet in of onder de stallen maar afzonderlijk te laten bouwen, meerverdieping-

stallen niet toe te staan, bouw van grote compartimenten te beperken, enzovoort.  Op 

pagina 10 van dit rapport, Onderzoek naar brandveiligheid voor dieren in veestallen, 

wordt provincies dan ook geadviseerd: “om na te gaan op welke wijze ze binnen het 

ruimtelijke ordeningsbeleid voldoende recht kunnen doen aan de brandveiligheid van 

veestallen voor mens en dier.”1 

 

1. Kent u het bericht “zestigduizend kippen komen om bij brand in Waddinxveen?”2 

 

Antwoord 

Ja. 

 

2. Wat vindt u ervan dat er 60.000 kippen zijn omgekomen bij deze brand? 

 

Antwoord 

Het is in alle opzichten spijtig en te betreuren dat deze brand heeft plaatsgevonden. 

 

3. Voldoet de betreffende kippenstal aan de huidige provinciale regelgeving? Zo nee, 

welke maatregelen gaat u treffen? 

 

 

                                                           
1
 https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2013/01/31/onderzoek-naar-brandveiligheid-voor-

dieren-in-veestallen 
2 http://goudsdagblad.nl/60-000-kippen-omgekomen-brand-kippenschuur-waddinxveen/ 
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Antwoord 

Het Wabo bevoegd gezag voor het betreffende bedrijf is de gemeente Waddinxveen. 

Toetsing op brandveiligheid is daarmee een verantwoordelijkheid voor de gemeente. 

Op grond van de Wet revitalisering generiek toezicht ziet de provincie toe op de 

gemeenten bij hun wettelijke taakbehartiging. 

 

4. Zijn er gevaarlijke stoffen als asbest en/of andere gevaarlijke stoffen vrijgekomen? Zo 

ja, welke en welke maatregelen zijn/worden genomen? 

 

Antwoord 

Uit navraag bij de Omgevingsdienst Midden Holland en de brandweer Hollands 

Midden blijkt dat bij de brand geen asbest is vrijgekomen buiten het bedrijfsterrein. Op 

het terrein stonden 4 schuren. In de resten van 2 schuren is wel asbesthoudend 

materiaal aangetroffen, in de andere 2 schuren is geen asbest aanwezig. De schuren 

zijn naar binnen toe ingestort, waardoor de asbesthoudende resten grotendeels zijn 

afgedekt met de stalen dakconstructie. Het RIVM heeft tijdens de brand metingen 

uitgevoerd naar chlorides, deze zijn onder de grenswaarden gebleven. Het 

eindrapport van het RIVM is op de site van de gemeente Waddinxveen geplaatst3. 

 

5. Voldeed het bedrijf aan de regels op het gebied van (brand)veiligheid? Zo nee, welke 

actie gaat u binnen uw verantwoordelijkheid ondernemen? 

 

Antwoord 

Zie antwoord vraag 3. 

 

6. In hoeverre wordt er door de provincie gecontroleerd op naleving van de 

(brandveiligheidsbepalingen in de) omgevingsvergunning? 

 

Antwoord 

In dit geval is de gemeente bevoegd gezag en verantwoordelijk voor de toetsing op 

brandveiligheid. 

Voor de inrichtingen waar de provincie het Wabo bevoegd gezag is, vindt het toezicht 

op brandveilig gebruik van bouwwerken risicogericht plaats conform het 

uitvoeringsbeleid brandveilig gebruik bouwwerken zoals opgenomen in de nota 

Vergunningverlening, Toezicht en Handhaving 2014-2017. 

 

7. Wat wordt er door de provincie, dan wel veiligheidsregio en/of andere organisaties aan 

gedaan om de brandveiligheid van stallen en omliggende woningen in het belang van 

de veiligheid van mens en dier te verbeteren bijvoorbeeld door het actieplan 

stalbranden?4 

 

Antwoord 

Voor de veestallen waar de provincie het Wabo bevoegd gezag is, wordt conform het 

bouwbesluit vergund en conform de nota Vergunningverlening, Toezicht en 

Handhaving 2014-2017 toezicht gehouden en indien nodig gehandhaafd. 

                                                           
3 http://www.waddinxveen.nl/inwoners/nieuwsberichten_42248/item/brand-kippenschuur-

waddinxveen_121777.html 

 
4 http://www.ifv.nl/kennisplein/Documents/actieplan-stalbranden-2012-2016-bijlage-kst-33000-nr-

154.pdf 
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Het is aan de veiligheidsregio en/of andere organisaties om zelf te bepalen wat zij op 

het gebied van verbeteren brandveiligheid doen. 

 

8. Bent u bereid om de aanbeveling in het in de toelichting vermelde rapport te volgen en 

te onderzoeken op welke wijze u binnen het ruimtelijke beleid in het algemeen, en 

binnen de provinciale verordening(en) in het bijzonder, de brandveiligheid van 

veestallen voor mens en dier kunt verbeteren? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wat gaat u 

doen om dit te bereiken? 

 

Antwoord 

Met het wijzigingsbesluit op het Bouwbesluit 2012 zijn voorschriften gegeven met 

betrekking tot de brandveiligheid van het bedrijfsmatig houden van dieren. De nieuwe 

voorschriften met betrekking tot de brandveiligheid van stallen zijn een gevolg van 

politieke toezeggingen om het aantal stalbranden en het aantal dieren dat omkomt bij 

stalbranden fors te verminderen (Kamerstukken II 2012/2013, 33 400, nr. 129). Het 

bouwbesluit is gebaseerd op het uitgangspunt dat de eigenaar/gebruiker van een 

bestaand bouwwerk, primair zelf verantwoordelijk is voor de kwaliteit, het gebruik en 

de instandhouding daarvan.  

Uit jurisprudentie blijkt dat er in ruimtelijke plannen geen aanvullende eisen m.b.t. 

brandveiligheid kunnen worden opgenomen (RvS 29 mei 2013 nr. 201112416/1/R3, 

LJN:CAO0705).  

 

9. Ziet u andere mogelijkheden om de brandveiligheid van stallen voor mens en dier te 

verbeteren in onze provincie en kunt u dat toelichten? 

 

Antwoord 

Overeenkomstig het hoofdlijnenakkoord 2015 – 2019 ‘Zuid-Holland: slimmer, schoner, 

sterker’ spannen Gedeputeerde Staten zich in voor het maken van afspraken met de 

sector intensieve veehouderij over het voldoen aan criteria van duurzaamheid en 

dierenwelzijn door een agrarisch ondernemer op een veehouderijbedrijf in het geval 

dat dit uitbreidt of verplaatst. Onze inzet is nog lopende en wij informeren Provinciale 

Staten hierover bij de procedure Actualisering 2016 Visie Ruimte en Mobiliteit. 

Zie verder de beantwoording van vraag 3 voor wat betreft het bevoegd gezag en de 

toetsing van brandveiligheid. 

 

 

Den Haag, 1 november 2016 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

secretaris,                                    voorzitter, 

 

drs. J.H. de Baas                         drs. J. Smit 

 

 


